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Lidová pranostika: Svatá Markyta hodila srp do žita. 

 

SLOVO STAROSTY OBCE 

 
Vážení spoluobčané, 

kdyţ jsem v červnovém Zpravodaji ţehral na počasí v květnu, ještě nikdo z nás 
netušil, ţe v červnu bude ještě hůře. Matka příroda nám zase jednou dala pocítit 
svou sílu. Ve středu 2. června ráno po celonočním vytrvalém intenzivním dešti 
výrazně stoupla hladina Ludgeřovického potoka a okolo sedmé hodiny ranní začala 
zaplavovat domy leţící poblíţ. Nejhorší situace nastala kolem desáté hodiny, kdy 
byla zaplavena většina ulice Na Návsi a části přilehlých ulic, ve více neţ sta domech 
byla voda ve sklepích a obyvatelé cca dvaceti domů museli bojovat s vodou i 
v obytných místnostech. Zčásti zaplaveno bylo také fotbalové hřiště a šatny, značné 
problémy nám povodeň dělala také na kaskádě našich rybníků, kde vybudované 
přepady jiţ nestačily odvádět vodní příliv a ten se přelil i přes hráze, které naštěstí 
vydrţely. Kdyţ před polednem přestalo pršet, voda začala rychle opadávat a během 
následujících dvou hodin se náš potok opět změnil z dravé řeky do své „běţné“ 
podoby.  

Po celou dobu opět velmi vydatně pomáhali řešit problémy, zachraňovat majetek 
občanů, čerpat vodu ze sklepů nebo stavět hráze z pytlů s pískem naši hasiči, 
výrazně pomohli také zaměstnanci technické čety obce. Určitě si všichni zaslouţí 
velké poděkování, neboť dokázali, ţe je na ně spolehnutí. Sám jsem se o tom 



přesvědčoval po celou dobu, neboť jsem s nimi několikrát všechna problémová místa 
objel a u většiny zásahů osobně asistoval.  

Nyní všichni sčítáme povodňové škody. Je jisté, ţe obec bude muset opravit přepady 
na rybnících, v areálu hřiště je u zadního mlatového hřiště strţena část břehu potoka 
i s plotem, odhadované škody na obecním majetku prozatím činí cca 350.000,-Kč.   

Při záplavách se mne mnoho občanů ptalo, proč je potok málo udrţován a kdy jej 
obec nechá vyčistit, vybagrovat, rozšířit atd. Chci v této souvislosti znovu zopakovat 
to, na co jsem upozornil jiţ několikrát. Potok, přestože se nazývá Ludgeřovický, 
obci nepatří. Jeho správcem je Zemědělská a vodohospodářská správa, oblast 
povodí Odry, do jejíž kompetence tedy údržba potoka spadá. Obec udržuje 
pouze ty části, které přímo zasahují do jejich pozemků, například břeh, na 
kterém leží komunikace Na Návsi, která je v určitých částech jeho přímou 
součástí (proto jsme například stavěli gabiony). Obec tedy skutečně nebude a 
ani nemůže opravovat cizí majetek. Celý tok potoka jsem však po povodních nafotil 
a fotografie předal vedoucí Zemědělské a vodohospodářské správy, která 
Ludgeřovický potok spravuje. Ta přislíbila, ţe se pokusí v rámci odstraňování 
povodňových škod získat co nejvíce finančních prostředků na opravy. Sám jsem 
zvědav, zda se jí to podaří…            

Při kontrole potoka Zemědělskou a vodohospodářskou správou jsme však byli 
upozorněni také na skutečnosti, které se rovněţ promítly do nedobré situace. 
Poměrně mnoho spoluobčanů si potok plete se skládkou. Na březích běţně 
vysypávají posekanou trávu, odkládají uřezané větve, vysazují stromky a keře nebo 
stavějí plůtky, které místy zasahují skutečně aţ téměř do koryta potoka. 

V souvislosti s výše uvedeným bych Vás rád upozornil na některé důleţité povinnosti, 
uloţené zákonem o vodách č. 254/2001 Sb. (vodní zákon). 

Podle ustanovení § 3 povrchové a podzemní vody nejsou předmětem vlastnictví a 
nejsou součástí ani příslušenstvím pozemku, na němţ a pod nímţ se vyskytují. 

Vlastníci pozemků, na nichţ se nacházejí koryta vodních toků, mají zákonem 
stanovenou celou řadu povinností. Především pak musí strpět na svém pozemku 
vodní tok. Dále jsou povinni strpět na svém pozemku břehové porosty, tedy dřevinné 
porosty, rostoucí na břehu vodního toku ode dna aţ po břehovou čáru. Moţnost 
vlastníka pozemku tvořícího koryto vodního toku zasahovat do břehových porostů i 
v případě, ţe jsou jeho vlastnictvím, je zcela omezena, a to jen na případy jejich 
vysazování na základě povolení vodoprávního úřadu, kácení nebo péči o ně, 
nebude-li správce vodního toku nic namítat. Kácení stromů povoluje vlastníkovi 
pozemku, na němţ se strom nachází, orgán ochrany přírody a krajiny ve smyslu § 8 
zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny.  

Vlastníci pozemků, tvořících koryta vodních toků, jsou povinni udrţovat je v řádném 
stavu tak, aby byl zajištěn neškodný odtok vodního toku aţ do situace zvýšených 
průtoků, přesahujících kapacitu průtočného profilu koryta toku. Povinností přímo 
uloţenou zákonem je odstraňování překáţek vodního toku a cizorodých předmětů, 
které se dostaly do vodního toku splavením, pádem – např. větve a kameny 
z břehových porostů, nebo lidskou činností – odpady. 

Povinnost odstraňovat nánosy je pro vlastníka pozemků zákonem omezena jen na 
případy, kdy si jejich plnění nevyţádá zvláštní náklady,  zvláštní odbornou  
způsobilost nebo pouţití speciální techniky, v opačném případě je toto záleţitostí 
správce toku. 



Vlastníci pobřeţních pozemků sousedících s korytem vodního toku jsou dle § 51 
povinni umoţnit správci vodního toku výkon jeho oprávnění. Dále jsou povinni strpět, 
po předchozím  projednání s nimi, po těchto pozemcích průchod osob. 

Zákon stanoví v § 52 povinnosti vlastníku staveb a zařízení v korytech vodních toků 
nebo sousedících s nimi. 

Vlastníci staveb v korytech vodních toků jsou povinni odstraňovat předměty 
zachycené na těchto stavbách a nakládat s těmito předměty podle zákona o 
odpadech č. 185/2001 Sb., jde-li o odpady ve smyslu zákona. Nepřipouští tedy, aby 
tyto zachycené předměty byly odstraňovány jejich úmyslným pouštěním dále po 
vodním toku. 

Vlastníci staveb, které nejsou vodními díly, nebo zařízení v korytech vodního toku, 
popřípadě sousedící s nimi, jsou ve veřejném zájmu povinni dbát o jejich statickou 
bezpečnost a celkovou údrţbu, aby neohroţovaly plynulý odtok vod, a zabezpečit je 
proti škodám působeným vodou a odchodem ledu. 

Povinností vlastníků je rovněţ zabezpečit stavby proti škodám působeným vodou, 
včetně případů povodní. Vodoprávní úřad je oprávněn, došlo-li neplněním uvedené 
povinnosti vlastníkem stavby nebo zařízení k omezení plynulého odtoku vody 
v korytě toku nebo jeho  bezprostředním sousedství a tento vlastník neobstaral 
potřebnou  nápravu, zajistit ji  na náklady vlastníka této stavby nebo zařízení. 

§ 46 vodního zákona vymezuje ochranu vodních toků a jejich koryt. Zákon zakazuje 
zásahy do vodních koryt. Dále se zakazuje těţit  z koryt vodních toků zeminu, písek 
nebo nerosty, nebo naopak ukládat do vodních  předměty, kterými by mohlo dojít 
k ohroţení plynulosti odtoku vody, jakoţ i ukládat takové předměty na místech, 
z nichţ by mohly  být splaveny do vod. 

Zejména jde o absolutní zákaz ukládat na břehy toků rostlinné  opady (jako trávu, 
větve, odpad z ovoce a zeleniny) a další nevhodné materiály (popel, stavební suť 
apod.) 

Tento zásah se vztahuje na všechny osoby včetně vlastníků pozemků tvořících 
koryto vodního toku. Porušení těchto povinností uloţených zákonem by naplnilo 
skutkovou podstatu pokuty. 

V této souvislosti upozorňujeme na negativní svévolnou činnost pobřeţníků toku 
v intravilánech  obcí. Bohuţel se najdou takoví spoluobčané, kteří na břeh a dokonce 
přímo do koryta toku sypou vše, co jim překáţí na jejich pozemku – podle ročních 
období v potoce plavou jablka i jiné ovoce, ořezané větve stromků, posečená tráva a 
podobně.Na březích toku jsou budovány skládky, nevhodně situovaná oplocení a 
jsou prováděny jiné zásahy, které zhoršují odtokové poměry toku. Dalším negativním 
jevem je vypouštění nečištěných odpadních vod do toku, coţ mám následně dopad 
na kvalitu vody v potoce a vlivem usazování nerozpuštěných látek dochází zvýšenou 
měrou k zanášení průtočného profilu. 

Veškeré stavby v korytě toku nebo sousedící s ním podléhají stavebnímu řízení 
s nutností vyjádření  správce toku. V opačném případě se jedná o nepovolené 
stavby, které v souladu s platnými předpisy můţe příslušný  stavební úřad nařídit 
odstranit. 

 

 



Závěrem mi dovolte popřát vám všem co nejpříjemnější proţití prázdnin a 
dovolených, ale zejména uţ konečně skutečně hezké počasí….       

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

 

UDÁLOSTI V OBCI 

USNESENÍ 
z 23. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konaného dne 
09.06.2010 od 17:30 hod. v Obecním domě v Ludgeřovicích 

ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva obce č. 
21,8,9,17, 20, 21 a 22.  

ZO schválilo rozpočtové opatření č.1/2010 v navrţeném znění, se změnami 
navrţenými Ing. Thomasovou, vedoucí finančního úseku. 

ZO vzalo vědomí zprávu auditora o přezkumu hospodaření obce Ludgeřovice za rok 
2009.  

ZO obce projednalo závěrečný účet obce Ludgeřovice za rok 2009 a vyjádřilo 
souhlas s celoročním hospodařením obce Ludgeřovice v roce 2009, a to bez výhrad. 

ZO neschválilo ţádost Hřebčína Albertovec o poskytnutí finanční pomoci z  rozpočtu 
obce na rok 2010. 

ZO Ludgeřovice vzalo na vědomí závěrečný účet Sdruţení obcí Hlučínska za rok 
2009. 

ZO Ludgeřovice vzalo na vědomí  Zprávu o výsledcích přezkoumání hospodaření  
dobrovolného svazku obcí Sdruţení obcí Hlučínska za rok 2009. 

ZO Ludgeřovice vzalo na vědomí zprávu kontrolní a revizní komise SOH ze dne 
12.4.2010 o výsledku kontroly hospodaření Sdruţení obcí Hlučínska za rok 2009. 

ZO Ludgeřovice schválilo Závěrečný účet SOMH za rok 2009 s vyjádřením 
souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 

ZO  Ludgeřovice vzalo na vědomí  Zprávu o výsledcích přezkoumání hospodaření 
Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za rok 2009. 

ZO  Ludgeřovice vzalo na vědomí  Zprávu kontrolní a revizní komise SOMH o 
výsledku kontroly hospodaření SOMH za rok 2009. 

ZO rozhodlo o prodeji části pozemku parc.č. 1218/4 – ostatní plocha, ostatní 
komunikace v katastrálním území Ludgeřovice, v geometrickém plánu č. 2467-
122/2009 ze dne 8.2.2010 označené jako pozemek parc. č. 1218/7 – ostatní plocha, 
ostatní komunikace o výměře 183 m2, za cenu 9 000,-.  

ZO zmocnilo  starostu podpisem kupní smlouvy dle bodu ZO 10 a) tohoto usnesení. 

ZO Ludgeřovice schválilo dle § 47 odst. 5 zákona  č.183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební zákon)  zadání územního plánu obce 
Ludgeřovice (v souladu s přílohou č. 6  vyhlášky č. 500/2006 Sb.), který je obsahem 
přílohy č. 1 předloţeného  materiálu. 

ZO Ludgeřovice vzalo na vědomí vyhodnocení připomínek a stanovisek došlých 
v rámci projednání návrhu zadání územního plánu obce Ludgeřovice od Krajského 



úřadu Moravskoslezského kraje, dotčených orgánů  a ostatních orgánů, v rozsahu 
přílohy č. 2 předloţeného materiálu. 

ZO schválilo  pro funkční období 2010-2014 počet zastupitelů obce na 19 členů ZO. 

ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 23. zasedání ZO 
Ludgeřovice. 

 

 

Z 23. zasedání zastupitelstva obce 

Konalo se v sále Obecního domu 9.6.2010. Zasedání se účastnilo15 zastupitelů. 
Přítomni byli dále zaměstnanci obecního úřadu a další 3 občané obce. Zastupitelstvo 
kromě jiného projednalo a schválilo závěrečný účet obecního rozpočtu za tok 2009 a  
rozhodlo o počtu zastupitelů v příštím volebním období. Zastupitelů bude 19, tj. o dva 
méně neţ doposud. Před zahájením zasedání zastupitelstvo ocenilo pana Jiřího 
Antoni, čtyřicetinásobného dobrovolného dárce krve, drţitele zlaté medaile prof. 
MUDr. J. Jánského. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

Dvě povodně v průběhu necelých tří týdnů 

Poprvé 17.5.2010 byl ludgeřovický potok na druhém stupni povodňové aktivity, 
podruhé 2.6.2010 to bylo o hodně horší, byl překročen i třetí stupeň. To, ţe byl 
dosaţen třetí stupeň povodňové aktivity dokumentuje fotografie konstrukce nového 
mostku v ulici Na Návsi, na němţ jsou úrovně SPA vyznačeny. Voda zaplavovala 
nejen sklepy domů, v několika případech zatopila i obytné místnosti a hrozila i 
evakuace z některých domků.  Voda začala koryto potoka přetékat ráno po šesté 
hodině, kulminovala kolem deváté, po poledni se do koryta vrátila.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
 
 
Parlamentní volby 28. a 29. května 2010 

V Ludgeřovicích se k volbám dostavilo 62,08% oprávněných voličů, ti volili takto: 

ČSSD 30,97% VV 11,39% 

ODS 20,15% KSČM 7,25% 

TOP09 11,81% KDU-ČSL 5,74% 

Ostatní strany nepřekročily pětiprocentní hranici získaných hlasů. 

Snímky z volebních místností v budově školy na Markvartovické ulici, v Obecním 
domě, v dolní škole, ve Společenském domě na Vrablovci: 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

 



Z koncertu XXXV. ročníku Mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj 
v našem kostele 28. května 2010 

Koncert tohoto hudebního festivalu, nesporně nejvýznamnější kulturní událost 
letošního roku v naší obci, se v ludgeřovickém chrámu sv. Mikuláše konal uţ popáté. 
Jak uvedl ředitel festivalu Mgr. Jaromír Javůrek při zahájení koncertu, ludgeřovické 
varhany v předchozích ročnících uţ zněly spolu s komorním orchestrem, trubkou, 
houslemi a zpěvem. Letos to bylo s bicími nástroji. Na varhany hrál Aleš Bárta, na 
bicí Daniel Mikolášek. Zazněly skladby Brahmse, Liszta, Musila, Ebena, Bacha. 
Varhany a bicí spolu zněly v krásné, moderní a velmi náročné skladbě Petra Ebena 
„Krajiny patmoské“. 

Tak jako ve všech předchozích ročnících, i letos posluchači zcela zaplnili náš velký 
kostel. Byla mezi nimi řada významných hostů, zejména sídelní biskup ostravsko-
opavský Mons. František Václav Lobkowicz, O. Praem, který převzal záštitu 
koncertu, europoslanec Ing. Evţen Tošenovský, delegace druţebních obcí ze 
Slovenska a Maďarska, starostové okolních obcí a další.  

Partnerem koncertu, stejně jako ve všech minulých ročnících, byl ludgeřovický občan 
Ing. Jan Vjačka, resp. jeho firma VJAČKA, s.r.o. 

Umělci sklidili u posluchačů, ti je sledovali i vizuálně na velkoplošné obrazovce, velký 
a zaslouţený aplaus. 

Po koncertu se v sále Obecního domu konalo společenské setkání umělců, 
organizátorů a hostů koncertu. Zde se ţivě diskutovalo zejména o hudbě, o 
hudebním festivalu Janáčkův máj. Setkání zde hezky a velmi příjemně završilo 
krásný hudební záţitek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

 

 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Z tradičního setkání seniorů s vedením obce 

Konalo se v sále Obecního domu 4.6.2010 odpoledne.  Občanů obce Ludgeřovice, 
kteří letos dovrší 80 let věku a starších je v současné době kolem dvou set. Pozvání 
na setkání jich přijalo 62. Před vchodem je vítala dechovka pana Ondruše. Při 
příchodu se podepsali do pamětní knihy obce. Po slavnostních úvodních proslovech 
starosty Mgr. Daniela Havlíka a místostarostky Mgr. Heleny Piprekové tito kaţdému 
senioru blahopřáli. Na fotografiích blahopřejí třem nejstarším v sále, panu Bernardu 
Dintrovi (92 let), paní Františce Prchalové (94 let), a nejstarší občance obce paní 
Anastazii Krokrové (99 let). O pěkný kulturní program se postaraly děti z mateřské 
školky Šilheřovice, skupina „Bolatické babky“, a hlučínská spisovatelka paní 
Schlossarková.  Po společném přípitku přišlo na řadu dobré jídlo, pití a druţná 
zábava aţ do večera.   

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

 



Těšíme se na sluníčko a na prázdniny. Kdo? No přece všechny děti z Vrablovce 

Školní rok končí a nastávají dlouho očekávané prázdniny. Těší se nejenom děti, 
protoţe budou trávit se svými rodiči volné chvíle, kterých je během roku tak málo, ţe 
jsou spíš vzácností, ale i učitelé potřebují nabrat síly, aby se odpočatí a plní energie 
v záři vrátili mezi děti. 

Chtěla bych se ještě vrátit k oslavám Dne dětí, které organizoval Český červený kříţ. 
Náš kolektiv se staral o soutěţe pro předškoláky, ostatní měli na svých bedrech 
členové zmíněné vrablovecké sloţky. Jim všem bychom chtěli poděkovat za 
sponzorský dar, který jsme dostali. Je to krásné gesto a moc nás těší spolupráce, 
která se postupně vyvíjí. Nemohu opomenout ani pozornost od Klubu důchodců, kteří 
nás taktéţ mile překvapili. Za jejich dar bylo dětem zaplaceno pohoštění k jejich 
svátku (dětský šampus, nanuky, pitíčka). Ještě jednou DÍKY! 

Co se dělo během roku jsme jiţ psali, ale ještě nás čeká NOC V MATEŘSKÉ 
ŠKOLE, která se koná poslední pátek v červnu. Je to vlastně takové rozloučení 
s budoucími školáky. Máme naplánovaný výlet na Ranč v Hlučíně, v budově školky 
spoustu her, večeři a ranní snídani, kterou si společnými silami připravíme. Děti se 
nemohou dočkat, chtějí si vyzkoušet, jestli vše zvládnou bez svých rodičů. 

Na přiloţené fotografie se můţete podívat na naše děti, 11 z nich MŠ opouští a 
budou z nich šikovní školáci. Přejeme jim, aby vše zvládali tak hravě, jako se jim to 
dařilo s námi a potkávali se s dětmi a lidmi, kteří na ně budou mít vţdy dobrý vliv. 

Čtenářům přejeme dovolenou plnou odpočinku, snad se budeme radovat i ze 
sluníčka, které se zatím schovává, ale léto je před námi. Krásné prázdniny!!! 

Za kolektiv ZŠ a MŠ Ludgeřovice, MŠ Vrablovec Pavla Olšáková 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
                   
 



Ekologický  projekt  „HLEDEJ PRAMEN VODY“ 

Naše škola se jiţ tradičně zapojuje do celostátního projektu „Hledej pramen vody“, 
který  pro ţáky čtvrtých ročníků  základních škol kaţdoročně připravuje  akciová 
společnost Ostravské vodovody a kanalizace. Soutěţ je rozdělena na část 
teoretickou a praktickou. Hlavní odměnou pro vítěze je poukázka na poznávací 
zájezd pro celou třídu po krásách České republiky  a  hodnotné ceny.   

Také letos se do soutěţe zapojili ţáci  4. A  třídy naší školy. Pod vedením paní 
učitelky Mgr. Ivany Jurákové plnili ţáci celé třídy  po dobu dvou měsíců několik 
teoretických úkolů rozdělených do šesti okruhů.  Druhá praktická část soutěţe 
proběhla ve čtvrtek  3. června 2010  v prostorách Slezskoostravského hradu. 
Soutěţilo pětičlenné druţstvo, které tvořili ţáci Jana Krenţeloková, Kristina Thielová, 
Ema Ţurovcová, Tomáš Pchálek a Nicolas Hodan. 

Zatím, co tým vybraných ţáků plnil na vyznačené trati stanovené úkoly, ostatní ţáci 
třídy mohli kromě fandění sledovat zábavný program probíhající na pódiu a účastnit 
se drobných soutěţí o ceny.  Na soutěţící čekalo několik stanovišť s různými úkoly. 
Za splnění kaţdého úkolu mohli ţáci získat určitý počet bodů, které společně s body 
získanými v teoretické části projektu rozhodly o vítězi celé akce.   

Ze všech  patnácti  zúčastněných škol neměla naše škola v části teoretické 
konkurenci a umístila se na prvním místě. Celkový počet bodů získaných v obou 
částech projektu pak posunul naši školu na místo páté.   

Toto dvouměsíční putování po stopách vody bylo pro děti velkou zábavou                                   
a dobrodruţstvím. Po celou dobu trvání projektu se ţáci při plnění úkolů dobře bavili, 
výborně spolupracovali a vzájemně si pomáhali.  Zároveň se dozvěděli spoustu 
zajímavostí z oblasti ekologie a hospodaření s vodou. Uvědomili si, jak je  důleţité 
chovat se k přírodě ohleduplně a s porozuměním, tak  jako k lidem. 

         Mgr. Ivana Juráková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ohlédnutí za 4. ročníkem soutěže mažoretek 

Dne 12.6.2010 se konala soutěţ maţoretek v našem OBECNÍM DOMĚ.Tato soutěţ 
je putovní a letos se konal jiţ 4.ročník, zaloţili ji bývalé maţoretky GINGER 
z HLUČÍNA. Tyto maţoretky reprezentovali KST KD Hlučín nejen v čechách, ale i 
v zahraničí. Kdyţ začala děvčata studovat na středních a vysokých školách musely 
maţoretky rozpustit z důvodu nedostatku času. Některé z nich se rozhodly, ţe ve své 
vesnici povedou zájmové krouţky maţoretek. Aby děti inspirovaly zaloţily soutěţ 
PRAJSKÁ HŮLKA . Letos se zúčastnilo  7 klubů,PADIS Ludgeřovice, MEDVÍĎATA 
Markvartovice, ŢASO Darkovice, PAPRSKY Hlučín, ROXY Vřesina, ČTYŘLÍSTEK 
Kravaře, EXCELENT Dolní Benešov. Tato soutěţ se nesla v přátelském duchu. Naše 
děvčata získala 13 zlatých, 8 stříbrných a 12 bronzových medajlí . Utkala se ve 4 
věkových kategorií a v těchto disciplínách sólo hůlka, duo-trio hůlka, malá formace 
hůlka,sólo s rekvizitou,duo-trio s rekvizitou, malá formace s rekvizitou a letos poprvé 
v disciplíně velká formace hůlka, kde se naše děvčata v kategorii junior umístila na 3. 
místě. Chtěla bych, dodatečně poděkovat váţeným sponzorům za sponzorské dary, 
především manţelům  KURKOVÝM, firmě SLENDER YOU, SPOA za výzdobu sálu, 
AVION SCHOPPING PARK, MISSCOSMETIC,   stavební firmě VIJAČKA, panu 
ALEŠI RETKOVI, květinářství VERČA a dalším nejmenovaným sponzorům. Dále 
chci poděkovat paní JIŘINĚ MORAVCOVÉ, ţe obětovala svůj volný čas, navrhla a 
ušila slušivé kostýmy našim  maţoretkám. Doufám, ţe tato soutěţ naše malé 
maţoretky dostatečně inspirovala k lepším výkonům. 

                                                                                Pavla Vítková 

 

Kontakt na maţoretky PADIS Ludgeřovice : 

Tel. 721326027 

Email: mazoretkypadis@seznam.cz 

mazoretkyludgerovice.estranky.cz 
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Nekouřit je IN! 

Dne 31.5. 2010 se naši ţáci zúčastnili akce ke Světovému dni bez tabáku, která se 
konala  v KD Hlučíně. Naší ţáci se na akci podíleli také tím, ţe vystoupili se svou 
prezentací a ţáky jiných škol tak informovali o škodlivosti kouření. Součástí akce byly 
nejen prezentace ţáků samotných, ale i výkresy, slohové práce, scénky v cizím 
jazyce. Státní zdravotní ústav zajistil pro ţáky aktivity jako- měření tělesného tuku, 
test tělesné zdatnosti, demonstrace škodlivosti kouření na modelu kouřící Sue. Snad 
to bylo pro ţáky uţitečně strávený čas, který jim pomůţe při rozhodování, zda to 
vůbec stojí za to, cigaretu zkusit a nechat se jí ovládat. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Biketrial - exhibice 

V pátek 28. května 2010, kdy ţáci vyššího stupně slavili Den dětí, zavítali na naše 
školní hřiště biketrialoví jezdci z týmů Havířovští drtiči a ostravského Metantrialsu. Ve 
svém exhibičním programu nám tento sport představili a zároveň předvedli spoustu 
opravdu adrenalinových kousků, nad kterými jsme doslova kroutili hlavou. Celou 
exhibici skvěle moderoval mnohdy i za jízdy z kola Radek Basel, který do programu 
zapojil také ţáky. Doslova jsme koukali, jak vypadalo jednoduše vyskočit na kole na 
překáţku asi jeden metr vysokou, a pak po chvilce soustředění se vyhoupnout ještě o 
„metřík“  výš, tajili jsme dech při seskocích z dvoumetrové výšky na uzoučkou 
překáţku stojící kousek dál. Nechápali jsme, jak lze tancovat na předním kole a 
vůbec z celého vystoupení jsme byli opravdu nadšeni. Byli jsme nadšeni o to víc, ţe 
mezi těmito borci, byl také Jan Krawczyk  (přezdívaný Jerry) – náš ţák šestého 
ročníku, který se jiţ můţe chlubit úspěchy v tomto sportu, např.  6. místem 
z Evropského poháru 2009 v Itálii nebo 1. místem volné jízdy Kyjov 2008. 

Byl to opravdu super záţitek a my tímto ještě jednou moc děkujeme Aleši Něničkovi, 
Petru Wasniowskému, Radku Baselovi, Martinu Schokovi, Janu Krawczykovi za 
skvělé vystoupení a MUDr. Krawczykovi za pomoc s organizací a zastřešením celé 
akce.  



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

V půli roku výjezdů jako za celý loňský 

Rozvodněné koryto potoku pomohlo navýšit počet zásahů JSDH přes číslo 
jednadvacet, čímž už na počátku letošního června překonalo hranici výjezdů za rok 
2009. Aktuálně se pohybujeme na čísle 26.  

Bohuţel se letošní počasí opět vyřádilo. Opět je myslím vhodné slovo, neboť jistě 
všichni víte o první povodni, která byla tématem minulého čísla. Nezbývá ovšem, neţ 
se znovu opakovat a psát o velké vodě i podruhé. Tentokrát měla jiţ pro naši obec 
závaţnější dopady, neţli ta předešlá. 

Obě povodně přitom dělí zhruba dva týdny. Ty měli mít místní dobrovolní hasiči 
k tomu, aby opět dali dohromady úklidem své prostředky a techniku do čisté podoby. 
Odpočinek také přišel více neţ vhod, řada našich hasičů si dodělávala své pracovní 
a osobní povinnosti, které šly během první povodně stranou. Moc volnosti ale, jak to 
tak bývá, nebylo. Posuďte sami: 

 18.5.2010, Úterý, 7:35, Ludgeřovice  

Jednotka byla vyslána starostou obce na ul. Hlučínská, Ludgeřovice. Naše jednotka 
vyjela v počtu 1+3 s CAS 32 T815 (cisterna). Jednotka provedla čerpání vody ze 
sklepa a plynové kotelny ZŠ Hlučínská. Pracovníkům školy byly předány informace k 
dalšímu postupu k odstranění vnikání vody do prostor. Toto byl poslední zásah spjatý 
s „první“ (květnovou) povodní. Další den následoval finální generální úklid prostředků 
a techniky. Zbytečně…. 

21.5.2010, Pátek, 14:01, Hlučín - Bobrovníky 

Jednotka byla vyslána operačním střediskem hasičů k poţáru kotelny rodinného 
domu na ul. Osvoboditelů, Bobrovníky. Naše jednotka vyjela oběma vozidly, na místě 
spolu s námi zasahovala jednotka HZS Hlučín a JSDH Bobrovníky, dále přítomna 
hlídka PČR Hlučín a vyšetřovatel hasičů. Naše jednotka na místě prováděla nucenou 
ventilaci pomocí přetlakového ventilátoru. Byla vyslána z důvodu absence JSDH 
Hlučín, která tou dobou (po celý den) čerpala vodu v povodni postiţeném Bohumíně 
(Společně s několika dalšími dobrovolnými jednotkami z Hlučínska, které byly určeny 
v rámci meziokresní výpomoci). 

24.5. 2010, Pondělí, 12:22, Ludgeřovice 

Měli jsme tu vodu, oheň, takţe pro změnu dopravní nehoda. Ta se stala na hlavní 
světelné křiţovatce u kostela. Byl nahlášen střet dodávky a tahače s návěsem 
převáţející horký asfalt. Z prvotní hrůzné nehody se nakonec vyklubalo pouze lehké 
zranění řidiče dodávky a únik provozních kapalin z vozů. Překládat asfalt na náhradní 
vozidlo tak naštěstí nebylo zapotřebí.  

2.6.2010, Středa, 7:40, Ludgeřovice – Povodňový den v obci 

Zatím bilančně nejhorší letošní den nastal druhého června. Den, kdy se rozhodovalo 
v mé budoucnosti, o zvýšení vzdělání z titulu Bc. na Ing. Bohuţel,  tento den neměly 
mé nervy pokoušet jen docenti vysoké školy, ale také vysoká hladina vody. Jiţ při 
cestě na závěrečnou státní zkoušku mi do auta přišel poplach. Čerpání vody, ulice 
Krátká. Začal povodňový den v obci. Co víc si přát. S uchem na telefonu jsem o 
volných chvílích hltal informace z naší obce. Plán byl jasný, odstátnicovat a tryskem  
se vrátit domů. Oslavy titulu odloţit na neurčito. U našich hasičů vypadal tento den 
takto: 



7:40 – ul. Krátká, čerpání vody. Výjezd veškeré techniky. Nasazení všech čerpadel. 
Následně odjezd cisterny řešit  další události v obci, druhý vůz zůstává na místě a 
později se operativně přesouvá i po sousedstvích. Cisterna urychleně mapuje situaci 
okolo celého potoku. Kontroly zatopených objektů. Je nutné preventivně evakuovat 
obyvatele dvou domů – ti však tuto nabídku hasičů odmítají. 

9:23 – ul. Hlučínská, plynová kotelna, budova ZŠ. Krátký odsun cisterny od potoka, 
jednotka ovšem nezasahuje, pracovníci školy nasadili vlastní čerpadlo. Opět tedy 
přesun zpět k do nejvíce postiţených částí potoka k čerpání vody. 

12:50 – stále čerpání zatopených objektů na ul. Na Návsi, přibliţně pod naší poštou. 
Nasazená veškerá technika.  

14:26 – ul. Na Návsi, samotný její konec u Petřkovic. Zatopený sklep, vyjíţdí Tatra. 
Nasazena dvě čerpadla. Druhý vůz řeší jinou událost v obci.  

15:09 – druhý vůz zjišťuje monitoringem stav v prostorách šaten TJ na hřišti.  

17:18 – výjezd druhého vozu, ul. Na Návsi x U Můstku, zatopený sklep. První vůz 
stále provádí čerpání na ul. Na Návsi. 

Návrat obou vozidel ve večerních hodinách. Následuje úklid a očista. Jiţ během dne 
zajišťovali týlové a zabezpečovací práce také pracovníci obce, starosta obce a další 
smluvní firmy. Hasiči se tak mohli věnovat více čerpání vody, provizornímu 
usměrňování toku vody pytli s pískem a dalším nutným opatřením. Pro desítku 
hasičů tedy večer skončil jeden náročný den.  

3.6.2010, Čtvrtek, 9:08, Ludgeřovice, Budova Horní ZŠ 

Jednotka na pokyn starosty přerušila úklidové práce na své zbrojnici a vyjela druhým 
vozem k monitoringu do budovy ZŠ Ludgeřovice.  

3.6.2010, Čtvrtek, 9:10, Ludgeřovice, ul. Na Návsi 

Poplach, odstranění nebezpečných stavů – spadlý strom v korytě potoka u hřiště TJ. 
Vyjela cisterna. Strom zlikvidovala částečně, jeho úplné odstranění z potoka musela 
zařídit aţ těţká technika soukromé firmy, kterou na místo povolal po domluvě s hasiči 
starosta obce. Jednotka provedla dále odstranění menší vrby z koryta za tribunou TJ, 
kde díky této překáţce voda podemlela břeh. Následně přesun obou vozidel na ul. 
Nad Nádraţím, kde jednotka provedla společně likvidaci stromu hrozícího pádem na 
frekventovanou silnici I/56 Nová Hlučínská. Poté doplnila jednotka obě vozidla a 
agregáty palivem z čerpací stanice a vrátila se před polednem na základnu. Skončila 
„druhá“ (červnová) povodeň. 

Něco málo postřehů ohledně povodní pro vás občany: 

 Hasiči čerpají vodu aţ po opadnutí, či poklesu hladiny. Jinak jim voda, kterou 
čerpají dveřmi zase jinudy přitéká a je to tedy k ničemu. 

 Není moc dobré být povodňovým turistou. Pro vlastní bezpečí by jste neměli 
do postiţených oblastí bezdůvodně chodit. 

 Pokud hasiči usoudí, ţe je nutná evakuace, raději je byť preventivně 
poslechněte. Komplikuje to situaci. Hasiči k vám nemohou vyjíţdět aţ bude 
nejhůř. Protoţe kdyby to všichni nechávali na poslední chvíli, nestačili bychom 
tolik lidí evakuovat najednou. 

 Nenechávejte svá vozidla odstavená u potoka. Hlavně při deštích. 



 Většina domů sousedících s potokem má svá kalová čerpadla. Coţ je velice 
pozitivní ve srovnání se situací z roku 1997. Koupí čerpadla usnadňujete 
hasičům práci. 

 Vyčkejte spořádaně příjezdu hasičské jednotky po vašem zavolání. Jen z naší 
dobrovolné strany bylo od rána nasazeno 10 hasičů, 2 vozy, 3 čerpadla a 
pomoci přijeli i profesionální jednotky z Hlučína a Ostravy. Událostí je ovšem 
najednou tolik, ţe nevíme, kam dříve skočit. 

 Voda je ţivel, a ani hasiči ho neumí zastavit. Můţeme regulovat pomoci hrází 
pytlů z pískem, můţeme odčerpat následky. Ale pokud se vaším domem 
protéká proudem rozvodněný potok, je veškeré úsilí jen plýtváním sil. Vţdy se 
musí bohuţel počkat, aţ se voda přeţene. A to je na té povodni to 
nejsmutnější – čekání - kdyţ vidíte, co se děje a nemůţete prozatím nic dělat.  

 Nepřeceňujte své síly, potok v této situaci můţe bez problému strhnout i 
statnou osobu, byť se to na první chvíli nezdá.  

 I členové dobrovolné jednotky bydlí v blízkosti potoka. Proto jim chci 
poděkovat, ţe neváhají a na poplach se dostaví i s vědomím, ţe právě i oni 
mohou být těmi povodni postiţenými. 

 
Povodňový den v obci zajistili dva vozy a 10 hasičů: 

 
Radoslav Jaroš, Bc. Jan Hawlik, Marek Hawlik, Tomáš Bielan, Petr Masný, Michal 

Novotný, Adam Prokel, Ivan Bednařík, Jiří Mučka a David Chobot. 
 

Velice těmto i zbylým členům z ostatních zásahů děkuji, že mají soucit a vždy 
přispěchají na pomoc druhým, byť je to stojí někdy neskutečné oběti, když 

zasahují v takovémto počtu v dopoledních hodinách, kdy většina lidí nemá čas 
kvůli práci. 

 
 

Ing. David Lange, dobrovolná jednotka Ludgeřovice 
 

 
    
  
 

  
 



 
 

SPORT 

MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY starších žáků ve vzpírání 2010 
12.6.2010 BOSKOVICE 
 
V sobotu 12.6.2010 se v Boskovicích konalo MČR starších ţáků ve vzpírání s účastí 
dvou mladých vzpěračů Ondřeje Tchurze a Michala Návrata z Ludgeřovic. 
Jako první se představil a o medaili bojoval nejmladší účastník celého MČR Ondřej 
Tchurz v hm.kat. do 40kg a vybojoval krásné 5.místo (velký úspěch) výkony 27kg v 
trhu a 32kg v nadhozu a 59kg v dvojboji si vytvořil nové osobní rekordy. 
V nabité hm. kat.+69kg nastoupil druhý borec z Ludgeřovic Michal Návrat a výkony 
42kg v trhu a 50kg, dvojboj 92kg vše osobní rekordy skončil na dobrém 10.místě. 
Velice rád bych oba borce Ondru a Michala pochválil za vzornou reprezentaci 
Ludgeřovic a přeji hodně dalších dobrých výsledku ve vzpírání. Na MČR startovalo 
celkem 60 ţáků. 
 
                                                                                              trenér Oldřich Tchurz 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Inzeráty. 

- Jízdní řády autobusů linek 56, 67, 68, 94. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


